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1 Fråga från Fb sidan cockerspaniel från jakt – sällskap  

Fråga om gruppen får dela enkätlänken på sin Fb-sida. Ewa meddelar 

administratören att cockerspaniel klubben inte vill att länken sprids via FB-

sidor pga av att vi då inte vet hur enkäten skulle användas, om den hålls 

öppen för alla okontrollerat.  

2 Hälsoprogram nivå 2  

 

AK föreslår att vi går vidare med att söka Hälsoprogram nivå 2 med en 

fördjupad analys innan skrivelsen skickas vidare till SKK. Ewa pratar med 

Ingrid Olsson som skrivit motionen till årsmötet 2022. Hon har sagt att hon 

kan hjälpa till att lägga till med fördjupad fakta till underlaget.  

 

3 HD statistik 

 

Ligger på ungefär samma som 2022.  

 

4 Revidering av RAS 2024  

 

RAS ska revideras helt under 2024. I nyhetsbrevet till uppfödare sökte vi 

intresserade att hjälpa till. Inget svar har inkommit i skrivande stund. Förslag 

kom upp att tillfråga Henrik Johansson samt Anneli S.  

 

SKK:s mall för RAS ska användas. Ewa kontaktar SSRK för stöd i arbetet om 

hur vi ska gå vidare.  

 

”Steg A - Kom igång 

För att få en bra start och komma igång med ert RAS, ger vi här tips om hur ni kan 

börja arbetet och jobba på ett effektivt sätt för att få med allt från början. 

1.    Utse arbetsgrupp och leta upp tidigare RAS-dokument 

Styrelsen utser en arbetsgrupp med uppgift att skapa/revidera RAS. Arbetsgruppen 

får tillgång till material från tidigare arbete med RAS, inkl SKK/AKs utlåtanden till 



tidigare versioner av RAS. Allt underlag och dokumentation av arbetet med RAS och 

tidigare utvärderingar av uppsatta mål och handlingsplaner, sparas inom klubben 

enligt den rutin styrelsen har beslutat. 

2.    Kontakta specialklubben 

Arbetsgruppen inleder en dialog med specialklubben (i de fall sådan finns) och 

meddelar att arbetet med revidering av RAS påbörjas. Specialklubben fyller en viktig 

roll som bl.a. stöd och bollplank för rasklubbens arbetsgrupp. 

3.    Informera medlemmarna 

Meddela era medlemmar att arbetet med att skapa/revidera RAS kommer börja och 

uppmuntra till engagemang från dem. Medlemmarna ska få tillfälle att ge 

synpunkter på framtida visioner och långsiktiga mål för rasen redan nu i det 

inledande skedet av arbetsprocessen. 

 

Bjud in alla medlemmar till att diskutera hur den perfekta hunden av er ras ska vara, 

dvs hur de skulle önska att hundarna ser ut, beter sig, mår och fungerar. Några 

exempel på frågor man kan ställa till klubbens medlemmar är: 

 

• Hur är din drömhund av den här rasen? Nämn 5-10 saker som känns 

viktiga. 

• Om du köper en till hund av den här rasen, vad önskar du att uppfödaren 

har prioriterat högst vid val av avelsdjur? 

• Vad tycker du är viktigt att bevara/bibehålla hos hundar av rasen? 

• Om du fick önska dig någon förändring i rasen, vad skulle det vara? 

 

Viktigt att ni redan i detta skede börjar dokumentera hur ni förankrar RAS inom 

klubben, dvs hur ni informerar och kommunicerar med medlemmarna. 

 

Sammanställ underlaget och resonera inom arbetsgruppen kring hur en gemensam 

framtidsvision för rasen kan se ut.” 

Layouttips för RAS 

https://skk.se/contentassets/31f969c2cde34ec4ac3916de0306d1b2/layout-tips-ras-

dokument.pdf 

 

  

5 Hälsoenkäten  

https://skk.se/contentassets/31f969c2cde34ec4ac3916de0306d1b2/layout-tips-ras-dokument.pdf
https://skk.se/contentassets/31f969c2cde34ec4ac3916de0306d1b2/layout-tips-ras-dokument.pdf


 

Svar börjar trilla in på Hälsoenkäten. När mötet gick så hade vi inget antal 

men lite senare meddelar SLU att det inkommit ca 1400 svar vilket är 

glädjande. En del e-post har kommit tillbaka vid varje utskick. E-post som inte 

har kunnat levereras till mottagaren. Några har mailat tillbaka när deras hund 

inte är vid liv men ägaren står kvar som ägare och då fått vår enkät.  

 

Vi får säga till SLU när vi vill ta ut slutresultaten och stänga enkäten. Sen får 

vi bestämma vad vi vill ha, listor eller råa data, som pdf, powerpoint, excel till 

exempel, så kan Katja ta fram det när som helst. Om det är något vi vill titta 

närmare på – t.ex. om det skulle vara statistiska skillnader mellan ett eller 

annat – så skriver hon att hon säkert hjälpa till och kika på det men då behövs 

lite framförhållning.  

Om det skulle vara så att det framkommer annat som vi skulle vilja prata 

vidare om så kan vi diskutera med Katja då, ifall det är någon vidare 

undersökning som skulle kunna passa för ett exjobb.  

 

AK pratar om vi kanske behöver anlita en extern konsult för att sammaställa 

enkätsvaren. 

Tips från SKK. "Mottagaren av enkätsvaren bör vara en okontroversiell 

person, kanske till och med någon utanför den egna rasklubben. Organisera 

arbetet så att även den efterföljande styrelsen eller avelskommittén kan ta vid 

och fortsätta arbetet. Vilka analyser kan man göra? En enkätundersökning av 

det slag som är möjlig att genomföra inom en rasklubb ger sällan möjligheter 

till långtgående statistiska analyser. Materialet är oftast för litet och den 

statistiska kompetensen i rasklubben begränsad. Det är inte rimligt att ställa 

krav på strikt statistisk signifikans på det sätt som kan göras i en vetenskaplig 

studie. Dessa begränsningar är viktiga att ha med sig i tolkningen av 

enkätsvaren. Redovisa gärna fakta och dra slutsatser, men överdriv inte 

betydelsen av enstaka svar!" 

Till viss del så kan SLU bistå oss med tolkningen på ett professioinellt sätt. 

Det kanske räcker när vi ser resultatet.  

 

6 Uppfödarträff  

 

AK diskuterar uppfödarträff och teman till Januari – Februari  2024. Då 

borde vi ha tittat på resultatet av enkäten.  

Förslag på innehåll har också inkommit efter utskicket av 

 Nyhetsbrevet på Avel genetisk mångfald, andra teman som  styrelsem 

 har? Pälsar?  

 

AK föreslår en moderator till dagen. Om styrelsen anser att det är  en 

 bra väg att gå så kontaktar Ewa Susanne Nilsson som är spiker på 



 SNKKs hundutställningar i Piteå. Hon är både uppfödare  och 

 exteriördomare. Andra förslag från styrelsen?  

Mentorskap, kan det vara ett bra tema?  

 

7 Hanhundsanvändning 2023 jan – augusti  

 

 121 tikar och 79 hanar har används i avel. 1 hane har till augusti 7 

 kullar efter sig. 

 

 

8 JIS  

 

Inget nytt från avelskommiten JIS. AK pratar om samverkan mellan cockerspaniel 

klubben och JIS i inte bara avelsfrågor Hur kan vi gå vidare i den frågan?  

 

 

Vid pennan 

Ewa Vikermo Rajala 

 

 

 


